

Title (en)

Method and apparatus for improving the combustion in a pot burner and associated heating device

Title (de)

Verfahren und Vorrichtung zur Verbesserung der Verbrennung in einem Topfbrenner und entsprechendes Heizgerät

Title (fr)

Procédé et dispositif d'amélioration de la combustion pour un brûleur à pot et appareil de chauffage correspondant

Publication

EP 0692673 A1 19960117 (FR)

Application

EP 95401620 A 19950705

Priority

FR 9408557 A 19940711

Abstract (en)

The procedure consists of controlling the excess air feed to the pot (15), and creating a space (10) above the burner with the aid of a component (9) of a refractory material. The excess air ensures a post-combustion process for at least 50 per cent of the gas issuing from the pot. Part of the gases from the pot and the post-combustion gases are evacuated through orifices (11). The space above the burner is made in the form of a series of linked apertures, while the orifices are distributed between the apertures and the refractory component covers the whole of the pot. <IMAGE>

Abstract (fr)

L'invention propose une technique simple et efficace d'amélioration de la combustion pour un brûleur (8) à vaporisation de combustible liquide du type à pot. Le dispositif rétenteur de gaz (9) réalisé en une seule pièce en matériau céramique de faible inertie thermique, présente une pluralité d'alvéoles (10) et d'orifices (11) répartis entre les alvéoles. Le dispositif rétenteur est posé au-dessus du brûleur de façon à créer dans les alvéoles une post-combustion des gaz issus du brûleur, à augmenter le rendement thermique, à diminuer les émissions de CO et à stabiliser les flammes dans le brûleur. <IMAGE>

IPC 1-7

F23D 5/04; F23D 5/12

IPC 8 full level

F23D 5/04 (2006.01); F23D 5/12 (2006.01)

CPC (source: EP)

F23D 5/04 (2013.01); F23D 5/123 (2013.01)

Citation (applicant)

FR 2289846 A1 19760528 - FOND FRANCO BELGES [FR]

Citation (search report)

- [A] US 4095936 A 19780620 - GODIJN WILLEM
- [A] US 2473653 A 19490621 - LITTLE HARRY C
- [A] FR 1556086 A 19690131
- [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 3, no. 80 (M - 65)<1979> 11 July 1979 (1979-07-11)
- [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 14, no. 514 (M - 1046) 13 November 1990 (1990-11-13)

Cited by

EP0785395A3

Designated contracting state (EPC)

BE DE GB

DOCDB simple family (publication)

EP 0692673 A1 19960117; FR 2722271 A1 19960112; FR 2722271 B1 19961018

DOCDB simple family (application)

EP 95401620 A 19950705; FR 9408557 A 19940711